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ROMÂNIA 

CONSILIUL JUDEŢEAN COVASNA 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat cu ocazia lucrărilor şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna, on-

line pe platforma ZOOM, din data de 19 septembrie 2024, ora 12,00 

 

 

Tamás Sándor-Președintele Consiliului Județean Covasna 

Convocarea Consiliului Judeţean Covasna în şedinţă ordinară pentru astăzi, 19 

septembrie 2024, ora 12,00 s-a făcut în conformitate cu prevederile art. 178 alin. (1) 

precum și art. 134 alin. (1) lit. a) și alin. (5), coroborat cu art. 179 din Ordonanța de 

urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și 

completările ulterioare, în baza Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Covasna 

nr. 443/13 septembrie 2024, consilierii judeţeni fiind invitaţi prin adresa nr. 15877/13 

septembrie 2024. 

 Proiectul ordinii de zi a şedinţei a fost adus la cunoştinţa publică în publicația 

„Observatorul de Covasna” și „Háromszék”. 

 

Îl rog pe domnul Sztakics István-Attila, secretarul general al județului, să facă 

prezența.  

Sztakics István-Attila: Stimate domnule Președinte, stimați consilieri județeni! 

La ședința de astăzi, sunt prezenți 26  de consilieri județeni din cei 30 în funcţie. 

Lipsesc consilierii Fazakas Péter, Nagy Iosif, Orbán Miklós și Szász István-Endre.  

Este prezent Președintele Consiliului Județean Covasna, deci sunt conectate în 

total 27 de persoane cu drept de vot. 

Tamás Sándor: Mulţumesc. 

Constat că sunt îndeplinite condiţiile cerute de lege pentru convocarea 

consiliului, şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 27 de persoane cu drept de vot, 

din cei 31 în funcție, drept urmare declar deschise lucrările şedinţei Consiliului 

Judeţean Covasna. 

 

La lucrările şedinţei de astăzi participă de drept secretarul general al judeţului, 

iar în calitate de invitaţi participă:  

- András-Nagy Róbert- manager - Spitalul Județean de Urgență ”Dr. Fogolyán 

Kristóf” Sfântu Gheorghe, județul Covasna”; 

- directorii executivi/ directorii executivi adjuncţi ai direcţiilor şi şefii 

serviciilor/ compartimentelor de specialitate din cadrul aparatului de 

specialitate al Consiliului Judeţean Covasna; 

- reprezentanţii mass-media. 

Stimaţi consilieri, 

Cunoaşteţi proiectul ordinii de zi, iar materialele şedinţei de astăzi v-au fost puse 

la dispoziție în format electronic pe site-ul oficial al Consiliului Judeţean Covasna.  
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Ședința noastră de astăzi va fi scurtă, dar va fi cu conținut pentru că vom 

decide despre câteva proiecte foarte importante. 

La rectificarea bugetului, o să vedeți că vom decide despre un pachet la 

contracte/proiecte finanțate din fonduri externe nerambursabile. Totodată în mai multe 

tranșe o să virăm o sumă mare de bani Spitalului Județean de Urgență, provenită din 

diferite surse, și continuăm predarea microbuzelor către unitățile administrativ-

teritoriale.  

La apelul nominal de săptămâna trecută a întârziat Comuna Valea Crișului, la 

care o să predăm un microbuz și încă lipsește de la acest apel nominal Comuna Aita 

Mare, care încă nu ne-a prezentat hotărârea Consiliului Local prin care solicită de la noi 

un microbuz cu 16+1 locuri.  

 

Înainte de a vă prezenta proiectul ordinii de zi, în condițiile art. 135 alin. (8) din 

Codul administrativ, vă rog să fiți de acord cu suplimentarea proiectului ordinii de zi 

cu încă un proiect de hotărâre și anume: 

Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii din domeniul public al județului 

Covasna în domeniul public al unității administrativ-teritoriale Comuna Valea Crișului, 

a unui microbuz electric 16+1 locuri achiziționat în cadrul proiectului „Achiziționare de 

microbuze electrice pentru elevi în Județul Covasna” finanțat prin Programul Național 

de Redresare și Reziliență, care va fi dezbătut la punctul 5. 

Din acest proiect, săptămâna trecută am predat 17 microbuze, astăzi predăm a 

18. Când o să primim  hotărârea Consiliului Locala Aita Mare o să predăm încă un 

microbuz cu 16+1 locuri.  

Anul școlar 2024-2025 a început la data de 09.09.2024, și asigurarea transportului 

elevilor în localitățile rurale reprezintă o problemă importantă și urgentă.  

Hotărârea Consiliului Local al Comunei Valea Crișului nr. 55/2024 privind 

aprobarea solicitării de trecere a bunului mobil - microbuz electric 16+1 locuri pentru 

elevi - din proprietatea publică a Județului Covasna, în proprietatea publică a U.AT. 

Comuna Valea Crișului, a fost înregistrată la Registrul Unic al Consiliului Județean 

Covasna în data de 16.09.2024 după emiterea Dispoziției Președintelui Consiliului 

Județean Covasna nr. 443/2024 privind convocarea în ședință ordinară a Consiliului 

Județean Covasna pentru data de 19 septembrie 2024.  

Aceasta este motivul pentru care propunem suplimentarea ordinii de zi cu acest 

material. 

 

Pentru aceste motive propun să includem pe proiectul ordinii de zi a ședinței de 

astăzi acest proiect de hotărâre.  

 

Subliniez că Proiectul de hotărâre a fost prezentat în comisiile de specialitate. 

 

Supun aprobării plenului propunerea de mai înainte. 

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 27 de voturi s-a aprobat propunerea domnului președinte. 
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1. Proiect de hotărâre cu privire la rectificarea bugetului propriu al Județului 

Covasna și al instituţiilor publice de interes judeţean pe anul 2024; 

2. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului fondurilor externe 

nerambursabile pe anul 2024; 

3. Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea execuției bugetelor pe trimestrul II al 

anului 2024; 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice, faza 

Studiu de fezabilitate precum și a indicatorilor tehnico-economici aferente 

obiectivului de investiții „Reconstruire împrejmuire laterală și posterioară la 

Școala Gimnazială Specială, Sfântu Gheorghe”; 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii din domeniul public al județului 

Covasna în domeniul public al unității administrativ-teritoriale Comuna Valea 

Crișului, a unui microbuz electric 16+1 locuri achiziționat în cadrul proiectului 

„Achiziționare de microbuze electrice pentru elevi în Județul Covasna” finanțat 

prin Programul Național de Redresare și Reziliență; 

6. Diverse 

- Informarea domnului președinte Tamás Sándor cu privire la efectuarea a două 

zile de concediu de odihnă în perioada 17-18 septembrie 2024; 

 

Înainte de aprobarea ordinii de zi, vă informez că, proiectele de hotărâri au fost 

avizate favorabil în comisiile de specialitate.  

Totodată vă rog dacă votați contra sau vă abțineți să semnalați și prin voce tare 

nu numai prin ridicarea mâinii.  

 

Vă consult dacă aveţi observaţii la proiectul ordinii de zi? 

Nu sunt. 

Supun aprobării proiectul ordinii de zi al şedinţei de astăzi. 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 27 de voturi s-a aprobat ordinea de zi a şedinţei de astăzi. 

 

Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să fac câteva precizări, şi 

anume: 

1.) – potrivit art. 228 alin. (1) și (2) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 

57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, nu pot 

lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 

problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să 

anunţe înainte de începerea dezbaterilor interesul personal pe care-l au în problema 

respectivă. 

2.) - pentru adoptarea proiectului de hotărâre de la punctul  4 este necesar votul 

majorităţii consilierilor prezenți la ședință. 

– pentru adoptarea proiectelor de hotărâri de la punctele 1, 2, 3 și 5 este necesar 

votul majorităţii consilierilor în funcție.  
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Se intră în dezbaterea ordinii de zi. 

 

La primul punct al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre cu privire la 

rectificarea bugetului propriu al Județului Covasna și al instituţiilor publice de interes 

judeţean pe anul 2024; 

 

Doresc să vă informez că în lunile iulie și august 2024 am semnat contracte de 

finanțare pentru trei proiecte finanțate din fonduri externe din categoria celor etapizate, 

care însemnă că legislația românească ne-a dat posibilitatea ca să putem etapiza și 

prelungi finalizarea a trei contracte și anume: Reabilitare drum județean ”Interjud 

Covasna-Brașov”, Reabilitare drum judeţean ”Interjud Covasna - Harghita” și  

Extinderea unității de primire urgențe și amenajare cale de acces ambulanțe la Spitalul 

Județean de Urgență „Dr. Fogolyán Kristóf” Sfântu Gheorghe. 

Deci, am finalizat juridic, în prima fază, această etapizare, în lunile iulie și august 

am semnat toate contractele necesare și ca atare pentru asigurarea finanțării, 

implementării și finalizării acestor proiecte mai avem un venit de 22.877,90 mii lei, 

reprezentând valoarea eligibilă nerambursabilă din partea Uniunii Europene și din 

bugetul național, la partea de cheltuieli tot această sumă trebuie includem. 

Este vorba de un pachet care conține etapizatele și posibilitatea de finalizare a 

acestor proiecte. 

La acest punct, avem și un alt pachet ceea ce însemnă majorarea bugetului 

Spitalul Județean de Urgență „Dr. Fogolyán Kristóf”. 

Cea mai mare sumă este de 8 milioane de lei reprezentând fonduri alocate din 

bugetul Ministerului Sănătății, pentru obiectivul de investiție ”Reparații capitale și 

modernizarea clădirii Spitalului Corp Vechi, care este de fapt secția de boli interne.  

La această sumă de 8 milioane de lei, noi am adăugat deja 10% conform 

contractului încheiat cu Ministerul Sănătății. 

Tot așa avem o sumă de 2.310 mii lei reprezentând diferența încasărilor în plus la 

venituri proprii și din subvenții tot pentru Spitalul Județean de Urgență, plus încă 

1272,5 mii lei, reprezentând venituri din contractele încheiate cu CASS și venituri din 

contractele încheiate cu DSP destinată acordării voucherelor de vacanță, pentru 

angajații Spitalului, pentru anul curent și încă 4 mii de lei pentru plata cheltuielilor 

neeligibile reprezentând servicii de consultanță.  

Deci, în total pentru susținerea proiectelor Spitalului, pentru susținerea 

infrastructurii din cadrul Spitalului, azi propun să alocăm 11.586 de mii de lei pentru 

Spitalul Județean de Urgență. 

Pilonul III. din rectificarea bugetului cuprinde suma de 700 de mii de lei pentru 

Teatrul Coregrafic și Dans Folcloric ”Trei Scaune – Háromszék”, reprezentând suma 

din cota de 2% din impozitul pe venit pentru finanțarea instituțiilor publice. 

Tot așa cu 5 mii de lei Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului 

Covasna solicită reducerea bugetului aferent drepturilor acordate personalului cu 

dizabilități și încă 190 mii lei pentru Școala Populară de Arte și Meserii necesare pentru 

funcționarea în condiții optime a Centrului de Educație a Adulților din Arcuș. 

Acest proiect de hotărâre este foarte important fiind vorba de rectificarea 

bugetului. Tot așteptam rectificarea din partea Guvernului, care de data asta nu a venit, 
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deci noi trebuie să susținem acest sistem, ceea ce însemnă Consiliul Județean 

Covasna și instituțiile subordonate  

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Gáj Nándor: Domnule președinte, la acest punct nu particip la deliberare și la 

vot.   

Tamás Sándor: Bine, mulțumim! 

Alte intervenții dacă sunt? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 26 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Nu a participat la vot domnul consilier Gáj Nándor, conform art. 228 alin. (1) și 

(2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare.  

În urma supunerii la vot, cu 26 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul doi al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

rectificarea bugetului fondurilor externe nerambursabile pe anul 2024; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul trei al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre cu privire la 

aprobarea execuției bugetelor pe trimestrul II al anului 2024; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 
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În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea 

conform proiectului de hotărâre. 

 

La punctul patru al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea documentației tehnico-economice, faza Studiu de fezabilitate precum și a 

indicatorilor tehnico-economici aferente obiectivului de investiții „Reconstruire 

împrejmuire laterală și posterioară la Școala Gimnazială Specială, Sfântu Gheorghe”; 

 

Ajungem la finalizarea unui proiect european, o finalizare frumoasă, fructuoasă. 

O să vă invităm când o să fie finalizat, să vedeți această investiție la fața locului 

din Piața Kálvin din Sfântu Gheorghe.  

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul cinci al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea trecerii din domeniul public al județului Covasna în domeniul public al 

unității administrativ-teritoriale Comuna Valea Crișului, a unui microbuz electric 16+1 

locuri achiziționat în cadrul proiectului „Achiziționare de microbuze electrice pentru 

elevi în Județul Covasna” finanțat prin Programul Național de Redresare și Reziliență; 

 

Continuăm predarea microbuzelor către unități administrativ-teritoriale. 

Ședința trecută am predat 17 microbuze, astăzi predăm al 18-lea Comunei Valea 

Crișului și când vom primi hotărârea de la Comuna Aita Mare atunci vom preda al 19-

lea microbuz. 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Este cineva contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul șase al ordinii de zi avem cuprins Diverse. 
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Vă consult dacă aveți probleme de discutat în cadrul punctului Diverse? 

Nu sunt. 

Eu doresc să vă informez că am efectuat două zile de concediu de odihnă în 

perioada 17-18 septembrie 2024 și voi efectua încă o zi în data de 23 septembrie 2024.  

Consiliul ia act în unanimitate de Informarea domnului președinte. 

 

Stimați consilieri! 

Am dezbătut şi am hotărât în problemele înscrise pe ordinea de zi. 

Vă mulţumesc pentru participarea la ședință.  

Închid ședința! 

 

Preşedinte,  Secretar general al judeţului Covasna, 

TAMÁS Sándor SZTAKICS István-Attila 

  


